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 Referat af repræsentantskabsmøde i SÅS lørdag den 2. november 2024 

kl. 13.00 hos DCV 

Dagsorden: 

 

1. Valg af dirigent 

Niels Vestermark valgt.  

 

2. Formandens beretning for det forløbne år  

Gennemgang af problematikkerne omkring Hestholm Sø. Søren gennemgik Hestholms 

arbejdsgruppens arbejde og mulige løsningsforslag. Alle i arbejdsgruppen er enige om, at der 

skal findes en løsning og gerne hurtigt. Men det er vigtigt at den rigtige løsning findes. 

Arbejdsgruppen har bedt DTU Aqua udarbejde det et fagligt notat omkring problematikkerne. 

Notatet forventes klar i løbet af november. SÅS følger sagen tæt og presser på for løsninger.   

Nedgangen i laksebestanden bekymrer, men der er enighed om at SÅS skal søge og 

administrerer kvoten for 2025 i lighed med tidligere. Michael gennemgik mulige årsager til 

laksens tilbagegang. Der kan være mange forskellige årsager i spil. Der er håb om at der 

kommer en nogenlunde sæson på baggrund af forskellige eksperters udsagn.  

Åland Projekt – Michael gennemgik arbejdet for at opskalere arbejdet for Skjern Å systemet 

som blev vedtaget på repræsentantskabsmødet i 2023. Michael præsenterede det 

visionsmateriale som kommer til at danne rammen om det fremtidige arbejde. Beretningen er 

vedhæftet. 

Beretningen blev godkendt.   

 

3. Orientering Udvalgene 

A. Bredejerudvalgets beretning 

Bredejerudvalget har hjulpet til med at skaffe lodsejertilladelser til skarvregulering. 

Beretningen blev godkendt. 

 

B. Vandplejeudvalgets beretning 

Torben Thinggaard har valgt at stoppe i SÅS bestyrelse og i vandplejeudvalgt. Der 

arbejdes målrettet på at finde en person som vil stå for organiseringen af 

vandplejeudvalget. Indtil videre sørger Søren og Hugo fra DCV for at der kører en 

række projekter. Der er afholdt et internt SÅS vandplejekursus ved Foersum 

Møllebæk med 20 deltagere. Der blev udlagt 3 nye gydebanker med tilhørende 

undervisning. Tak til Hugo for god styring af projektet. Der er en række projekter 

klar til udførsel og Overby Bæk projektet forventes udført i november. Forhåbentlig 

nås et par stykker mere. Derudover er der lavet effekt undersøgelser på de nye 

gydebanker i Omme Å og Hoven Å. Resultaterne afventer afrapportering. SÅS har 

bevilliget 50.000 til udlægning af gydebanker i Vorgod Å i 2024 og 2025. RSK vil 

dog gerne rykke bevillingerne et år. Der arbejdes videre med konceptet hvor DCV 

udarbejder projekter til de frivillige i SÅS vandplejeudvalg. DCV søger i den 
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forbindelse penge hjem til projekterne. Afslutningsvis stor tak til Torben for hans 

indsat gennem mange år i SÅS vanplejen.  

Beretningen blev godkendt. 

  

C. Fiskeplejeudvalgets beretning (herunder nyt fra DCV)  

Der er udsat ca. 160.000 ½ års Laks, 17.000 1 års Laks, 25.000 stk. ørredyngel, 

65.000 ½ års ørred, og 27.000 1 års ørred. Opdrættet er gået planmæssigt og uden 

større problemer. Derudover har fiskeplejeudvalget deltaget i forskellige udvalg, 

herunder Fjordgruppen, Kystvandrådet, Dansk Laksefond og Hestholm Sø 

udvalget.  

DCV har haft et fint år med opdræt i såvel Skjern som Randers. Samtidigt har der 

været stor aktivitet i ”Konsulentafdelingen” med fiskeundersøgelser, projektering 

af gydebanker og indsamling af fisk til undersøgelse for miljøfremmede stoffer. 

Beretningen blev godkendt. 

 

D. Kontrol- og fangstrapporteringsudvalgets beretning. 

Der er foretaget ca. 600 kontroller og der har kun været få overtrædelser. Der er 

desværre problemer med for sene indberetninger. Alle laks og havørreder skal være 

indberettet senest midnat samme dag som sangsten er foregået. I 2024 er 50-60 laks 

for sent indberettet. Alle har modtaget en præcisering fra SÅS og en henvendelse 

fra Fiskeridirektoratet, FD. FD har gjort SÅS opmærksom på, at overtrædelse i 

gentagelses tilfælde fra 2025 må forventes at medføre et bødeforlæg. Det er derfor 

vigtigt at denne information bringes videre ud til foreningernes medlemmer.  2 

personer har fået karantæne grundet uhensigtsmæssig håndtering af fisk og 

manglende indberetning. 2 personer er bortvist og indberettet for fiskeri og 

forskellige overtrædelser efter sæsonafslutning. Tak til Finn Sommer for 

administration af Fangstjounalen. 

 

E. Pr-udvalgets beretning. 

Der er lanceret en ny SÅS hjemmeside som Finn Sommer har udviklet. Siden 

fungerer godt, og der har kun været behov for få justeringer. Der var en del aktivitet 

på FB omkring lukning af kvoten, men stort set kun positive tilkendegivelser. Der 

er kommet 1 ny annoncør på hjemmesiden.  

 

F. Skarvudvalgets beretning 

Reguleret ca. 500 skarv det forløbene år. Antallet af reder på Ringkøbing Fjord igen 

stigende efter et par år med nedgang.  

Der er etableret skarvberedskab som dækker vigtige områder dagligt.  

Lokkefugle og skjul er en nødvendighed, hvis man skal have succes. 

Skarvprojektet i Fjederholt Å, en del af et nationalt projekt, kører efter planen. Der 

er lavet en APP til styring af projektet. Den er meget velfungerende. Der bruges 

blandt andet en ny Laserkanon som koster 7000,-. Den skal også forsøges brugt 

andre steder i systemet. Derudover er der indkøbt vildtkameraer, som skal sættes op 

til overvågning af den udvalgte strækning i Fjederholt Å.  

For resten af systemet gælder, at der er tilladelse til at regulerer 500 fugle de første 

måneder i sæsonen, herefter 200 pr. måned. Der er søgt penge til skarvregulering 

og modtaget 4 x Dkk 25.000 fra Skarvprojektet og 3 x Dkk 40.000 fra kommunerne 

– alle beløb er øremærkede til skarvregulering.  

 

4. Kassereren aflægger revideret regnskab 

Aage gennemgik regnskabet og der var ikke ingen bemærkninger. Regnskabet er vedhæftet.   

Regnskabet blev godkendt. Stor tak til Aage for godt arbejde.   

 

 

5. Bestyrelsens handlingsplan for de kommende år  

Fokus på vandplejearbejdet og visionsplanerne for Skjern Å systemet.  
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6. Godkendelse af budget, samt forslag til det kommende års budget og kontingent  

Budget blev godkendt med bemærkning om at der kan bruges flere penge på vandplejen. 

 

7. Indkomne forslag 

1. Forslag om brug af Dkk 100.000, - på Ådalsprojekt. 

 

     Forslaget blev vedtaget. Alle stemte for undtagen Sportsfiskerforeningen af 1926 som stemte imod.  

 

8. Valg til bestyrelsen: På valg er Michael Beck-Hansen, Søren Larsen, Torben Thinggaard, Per K 

Pedersen, Lars Pedersen og Verner Thomsen.  

Torben Thinggaard og Verner Mortensen har valgt at udtræde af bestyrelsen. Michael Beck-Hansen, 

Søren Larsen, Per K. Pedersen, Lars Pedersen og Verner Thomsen blev genvalgt. 

     Sarah Rønholt og Christian Møller er nyvalgt til bestyrelsen. 

 

9. Valg af 2 suppleanter til bestyrelsen:  

Jan Møller Jensen blev valgt som suppleant – Jens Sørnsen forsætter som suppleant for lodsejerne. 

 

10. Valg af regnskabskyndig revisor: På valg er Jørn Iversen. 

Jørn Iversen genvalgt.   

 

11. Eventuelt 

Niels Vestermark takker for god ro og orden samt et godt og konstruktivt møde.  

 

 

Referent - Søren 

 

 

 

 

 


